

**Mr Qi Bin**

Director-General of Research Center  
China Securities Regulatory Commission

Mr. Qi Bin is the Director-General of Research Center, the think-tank of the China Securities Regulatory Commission. Prior to his current position, Mr. Qi was a Deputy Director of the Fund Supervision Department of CSRC for five years, supervising mutual fund industry and QFII's in Chinese capital market. Mr. Qi joined CSRC in 2000 as a member of its Strategy and Planning Committee.

Before joining CSRC in 2000, Mr. Qi was a partner of a New York-based venture capital firm. Prior to that, Mr. Qi worked with Goldman Sachs Asset Management and Paribas Capital Market in New York and London.

Mr. Qi holds a Ph. D. in Economics from Tsinghua University, an MBA from the University of Chicago and an MS in Biophysics from the University of Rochester. From 1991 to 1992, Mr. Qi lectured physics at Tsinghua University, where he received his BS in physics.

In 2005, Mr. Qi translated "The Great Game, The Emergence of Wall Street as a World Power," into Chinese, which became a best-seller in China and has been reprinted more than 34 times since then. In 2007, Mr. Qi led a team of CSRC and The World Bank and drafted China Capital Markets Development Report, the first of the sort, which provides a comprehensive review of the history of Chinese Capital Markets and full analysis of the challenges of the market, and development strategies for the years to come (till 2020). The report is available in both Chinese and English in CSRC website ([www.csrc.gov.cn](http://www.csrc.gov.cn)).

**祁斌**

中國證券監督管理委員會研究中心主任

1991年畢業於清華大學物理系並留校任教。1992年赴美留學，分別獲羅切斯特大學生物物理學碩士和芝加哥大學商學院 MBA 學位。2006年獲清華大學數量經濟學博士學位。

1996至2000年，就職於華爾街高盛集團等投資銀行。2000年，應中國證監會邀請回國工作，任中國證監會戰略發展委委員。2001至2006年，任中國證監會基金監管部副主任。2006年起，任中國證監會研究中心主任。

2005年，編譯出版的專著《偉大的博弈——華爾街金融帝國的崛起》被多種報刊評為年度最佳經濟管理類和金融類圖書。

2007年，作為寫作組組長，主筆《中國資本市場發展報告》的寫作，對中國資本市場的發展歷程進行了回顧和總結，對目前面臨的挑戰進行了分析，對資本市場未來十五年的發展進行了戰略規劃。